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Jelen beszámoló követi az egyesületünkben kialakult gyakorlatot: a jelzett időszakban korábban az 
1., illetve  a 2. harmadban elkészült, az elnökség által jóváhagyott, a tagjainknak kiküldött, a 
honlapunkon olvasható elemzéseket nem ismételjük meg, tehát az itt következő megállapítások 
zömmel a 3. harmadra vonatkoznak. A  folyamatos változtatások állapota, értékelése  - szándékunk 
szerint - fellelhető a mostani anyagrészben. 
 
Személyi változások a vezetésben 
Az egyesület elnökségében kényszerű változást jelent Lehoczki Imre távozása. 
 Felkészültsége, sok mindenre kiterjedő tájékozottsága révén emlékezetes marad mindannyiunk 
számára a közös munkavégzés. Helyére az elnökség a közgyűlésnek Prekop Kázmért javasolja. 
 
A működés változásaihoz igazodva a vezetőségbe új tagok kerültek. Az elnökség korábbi döntését 
megváltoztatta a sikertelenség miatt a városrészek vezetését illetően. A kiscsávolyiak Nagy Dezsőt 
választották vezetőjüknek (a tapasztalatokról később), aki így az egyesület vezetőségének tagja lett. 
Vállalta a vezetői posztra az egyedüli jelölését  Balatonné Sáfrán Erika Szentistvánon, így 
hamarosan ő is vezetőségi helyet kaphat. A változtatás lényege: az új vezetők írásos megbízáshoz 
jutnak, amelyben saját elképzeléseik is benne vannak, aláírásukkal teszik láthatóvá vállalásuk 
hitelességét, s meghatározott idő elteltével a teljesülésről beszélget majd a csoportjuk és az elnökség 
is. Kübler Anikónak az egyesülethez tartozása munkája révén érezhetővé vált. Ő a pályázati 
tevékenységet koordinálja. Dr. Weiner Józseffel folytatott tárgyalás után új, önálló terület indítására 
kerül sor. Főorvos úr így a vezetőség tagja lett, aki a város megjelenésével folyamatosan foglalkozik. 
 
Tagjaink száma folyamatosan nő. Számunk jelenleg 57. Változatlanul szerepel céljaink között a 
bajaiság érzetének megtartása. A városból elszármazottak felkutatásának módjairól Farkas Attila 
kezdeményezett már beszélgetéseket, de gyakorlattá tenni a gondolatokat nehezebb, mint amire 
számítottunk. Sikeresnek tekintenénk 2023-at, ha a működtetés módjait számba tudnánk venni, s ha 
legalább egy területen találkozásig eljutnának a városunkról hasonlóan gondolkodó, de máshol élő 
társaink. 
A tagságról a nyilvántartást továbbra is Kenyeres Edina vezeti. A működéshez szükséges 
mindenkori névsor egyeztetése megoldott. Ismeri a levelezési címeket Lencsés Péter, a tagdíjak 
fizetésének állásáról Ritter Annamária könyvelő tud adni tájékoztatást. Elmaradás esetén az illetők 
megkeresése megtörténik. 
Az elnökség utolsó ülésén tárgyalt a tagdíjak összegéről. A 2.000Ft-os tagdíjról az volt az egyhangú 
vélemény, hogy a jelenlegi körülmények között irreális. A vita végén az a javaslat került elfogadásra,  
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hogy a felzárkóztatás ne egyszeri nagyobb összeggel történjen, hanem kissebbel, de nagyobb 
gyakorisággal. Az új tagdíjra a javaslat 2023-tól 3000Ft/év. 
 
A városrészekkel kialakítandó új kapcsolatokról eddig - a kiscsávolyi minta alapján - jó 
tapasztalataink vannak. Ők maguk döntöttek a vezető személyéről (Nagy Dezső), az ő javaslatai 
alapján fogadták el munkatervüket, amelynek részletei városrészük számára fontosak és hasznosak 
(csírájukban már élnek), alkalmanként túllépnek városrészük határain is. Az írásos forma, amelyet 
Nagy Dezső aláírásával is hitelesített, lehetővé teszi a későbbi rendszeres és folyamatos értékelést 
is. Az előkészítő tárgyalások tapasztalatai alapján várható hasonló út bejárása Szentistvánon is, 
ugyanis nem kevés megkezdett, fejleszthető program áll rendelkezésükre. 
 
Az értékelt időszaknak részévé vált partnereinkkel együttműködési megállapodásokban írásossá 
tenni a közös gondolkodás és cselekvés formáit. Aláírt megállapodásunk van Baja Vármegye Jogú 
Város Önkormányzatával, a Bajai Szakképzési Centrum Türr István Technikumával, aláírásra kész 
megállapodásunk van az Eötvös József Főiskolával (aláírás márciusban), 2023-ban szeretnénk a 
megállapodás elfogadásáig eljutni a Közszolgálati Egyetem Vízügyi Karával. Elkészült az idei évben 
megtartandó értékelések időpontjainak terve is. Jelenleg erről folynak az egyeztetések. Az első ilyen 
tanácskozásra a Városházán került sor február 21-én. 
 
Informatikai csoportunknak nem egyszerű követnie a létszámgyarapodásból és a gondozott 
területek növekedéséből következő változásokat. Ezek zömének írásos következménye is van, 
amelyeket pedig szeretnénk láthatóvá tenni az érdeklődők számára. Honlapunk sok mindent elárul 
rólunk, de nem minden felvetődő kérdésre található meg még a válasz. A Lencsés Péter vezette 
csoport beágyazódását a történésekbe különösen fontos lesz segítenie az elnökségnek és a 
vezetőségnek is. 
 
Viszonylag hosszú, alapos munka végeredményéhez közeledik az egyesület, megjelenik ugyanis 
tervezett könyvsorozatunk nyitó kötete, amely hiánypótló is: a bajai temetkezés történetét 
dolgozza fel. A szerkesztést végző Kovács Zita múzeumigazgató mellett  az erre a munkára 
szerveződött múzeumi alkotó csoport  
(Jász Anikó, Kordé Nóra, Kothencz Kelemen) alaposan körbejárta a témát. A kiadást pályázati 
támogatással segítö Nemzeti Panteon Alapítvány képviselője megelégedettséggel nyilatkozott a 
kéziratban olvasottakról. Másik támogatónk (NKA) ígérete még nem érkezett meg, ezért 
kényszerülünk várakozásra. Részint az alkotók alaposságának a következménye, hogy a téma 2 
kötetben kerül majd az olvasókhoz. A 2 kötet anyagának elrendezése lehetővé teszi a külön-külön 
való megjelenést.  
A sorozat 2. kötetének előkészítése már folyik. Címe: Városvezetők Baján a rendszerváltozás után. 
Az 5 személlyel (dr. Kincses Ferenc, Éber András, Széll Péter, dr. Révfy Zoltán, Zsigó Róbert) 
folyamatos a kapcsolattartás , a gondolkodást meghatározó alapelvekről már megszületett a 
megállapodás. A könyv szerkesztését, írásainak jelentős részét Cseh Béla vállalta. Szeretnénk, ha a 
könyv még az idén eljutna az olvasókhoz. A 3. kötet címéről és lehetőségeiről is folynak tárgyalások 
(Baja természetes vizei, a gond és az öröm forrásai). 
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A jelenlegi, megújított működésünk minden évében (2022-ben 6. alkalommal) is élt a "Virágos 
gyermeknevelő intézmények" programunk. 2022-ben 16 általános iskola,   középiskola,   óvoda és - 
először -   bölcsőde csatlakozott a sorozathoz. A város érdeklődő közönsége részint személyes 
megtapasztalása révén, részint a helyi sajtó anyagain keresztül ismerhette meg a gyerekeknek, 
ifjaknak a széppel való megismerkedésének ezt a módját. Új formaként került a Tóth Kálmán térre a 
"Tündérkert" program. A sikeres bemutatkozást tovább folytatjuk. A teljes program éves 
értékelésére - mint minden alkalommal - a Városháza dísztermében került sor. A virágokkal való 
együttélésnek a megtapasztalt kedves, hasznos módját Burszki Darinkának, valamint az 
intézményekben dolgozó pedagógusoknak, szülöknek is köszönjük. 
 
 Az Európai Mobilitási Hét sokelemű programjának kialakításába és megvalósításába egyesületünk 
is bekapcsolódott. A szervezők és a kínált lehetőségek több érdeklődőt is megérdemeltek volna, de 
az elvégzett értékelés egyik tapasztalatának  következménye már látható: az idei események 
lajstromozása már megtörtént, a szervezkedésnek vannak megnevezhető eseményei. Szeretnénk 
részesei maradni a programnak, s úgy véljük, hogy az általunk delegált Lencsés Péter jelenléte és 
kapcsolatrendszere a siker egyik kulcsa lehet. 
 
Alapvető céljaink közé tartozik a kerékpáros közlekedés minél általánosabbá tétele városunkban. A 
lehetőségek és a szándékok felmérése megkezdődött. Jelentős segítséget kaptunk a Bajai 
Szakképzési Centrum Türr István Technikuma pedagógusaitól és diákjaitól. Az ügy szempontjából 
fontos, hogy láthatóvá váljon támogatásuk, mert környezetük nem minden eleme alkalmas jelenleg 
az intézmény megközelítésére, valamint a kerékpárok tárolására. A közgyűlést is kérjük 
támogatásukra. A "Bringázz,Baja!" mozgalommal szeretnénk mélyíteni kapcsolatunkat. 
 
A Tiszteletbeli Tagok Társaságából örökre eltávozott dr. Szentjóbi Szabó Tibor. Számára a város 
olyan élettér volt, amelyért érdemes volt sokat tenni. TTT tagként is rengeteg javaslattal élt, 
amelyeknek gondozása ránk maradt. Ő volt egyesületünk első, alapító elnöke is. Feladatunk 
emlékének méltó megőrzése. 
 
A TTT-hoz tartozók (Tiszteletbeli Tagok Társasága) helyének keresése tovább folyik életünkben. Az 
elmúlt esztendőben véleményalkotó munkájuk mellett már közvetlenül is részt vettek 
feladatmegoldásokban, például az együttműködési megállapodások életbe léptetésekor  dr. Fátrai 
Klára. Számítunk segítségükre, mint volt városvezetőre is (Éber András), és keresni fogjuk azokat is, 
akiknek jeletős írásos múltja van (például dr. Gál Zoltán, Merk Zsuzsa.) 
 
Egyesületünknek sokat jelent a helyi sajtó érdeklődése életünk iránt. Fontos lenne jövőnk 
szempontjából - az olvasók, hallgatók és nézők szempontjából is, ha megmaradna a közös 
gondolkodás és cselekvés. Az eddig kapott támogatásukat köszönjük. 
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Egyesületünkben 2023-ban elismerést kapottak névsora, a döntés indoklása 
 
Elismerő oklevél egyesületi munkáért 
 
Bor Katalin, a Bajai Szakképzési Centrum Türr István Technikuma igazgatója 
            Az egyesületben folyó munka iránti érdeklődéséért és a megoldásokban való 
            részvételéért, az együttműködési megállapodás előkészítéséért, a kerékpáros              
            városi program megalkotásában és a megvalósításban sikeres munkájáért. 
 
Kübler Anikó, aki a z egyesületi pályázati munka segítője 
             Érkezése óta az egyesület pályázatokon való részvétele megnőtt, eredményes  
             lett. Lehetőségünk nyílt új területeken való munkálkodásra a felszabaduló  
             időben. Munkájában megtapasztalt hibátlansága is elismerést érdemlő. 
 
Márton Renáta, "Virágos intézmények" 
              A fenti programban évek óta dolgozik a szervezéstől a zsűrizésig. Jelentősek        
              az érdemei, hogy a program minden elemében elismerést kapott. 
 
dr. Solymos Ede díj 
 Kapja:  Türr István Múzeum közössége.  Átveszi:  Kovács Zita igazgató 
             Az ország sok, nagyszerű múzeuma közül 2022-ben  a mi, a bajaiak  
             múzeuma kapta meg "Az év múzeuma" díjat. A belső környezet és a   
             szellemi gyarapodás mértéke lényegesen meghaladja az általánosat.    
              A ritkán megszerezhető elismerés méltó helyre került. 
 
Tiszteletbeli Tagok Társasága 
 
Felkérés tagnak: 
       
Jász  Anikó 
              Rendkívül felkészült könyvtáros és művelődésszervező. Kapcsolata a város  
              történetét alaposan feldolgozó Honpolgárral időben is jelentős. Városi  
              séták gyakori szervezője és vezetője. Az egyesület első könyvének igen  
              jelentős alkotója. 
 
B a j a , 2023. február 24. 
 
                                                                                                 dr. Cseh Béla 
                                                                                                           elnök 
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